
Говор чланице Делегације Парламентарне скупштине Босне и 

Херцеговине у Парламентарној скупштини Савјета Европе (ПССЕ) Милице 

Марковић на првом дијелу редовног засједања ПССЕ током расправе о 

поштивању обавеза и ангажмана Босне и Херцеговине као државе 

чланице Савјета Европе 

 

Стразбур, 24. јануар 2018. 

 

"Господине предсједниче, драге колеге, 

 

Прије свега, желим рећи да су извјестиоци учинили велики напор како би 

написали овај извјештај о БиХ, тим више што се ради о држави која је веома 

сложена и специфична по својој политичкој структури.  

 

Знам да је сваком странцу веома често тешко схватити позицију БХ, њен устрој 

и политичку и демографску структуру, а посебно функционисање или 

нефункционисање њених институција. Иако је извјештај поприлично обиман, 

морам рећи да има сегмената у којима се види да извјестиоци нису схватили 

добро сву ситуацију, нарочито политичку. Кренимо редом … 

 

У више параграфа извјештаја, ви сте закључили да је политичка ситуација у 

БиХ тешка и за те проблеме сте оптужили један дио БиХ: Републику Српску. 

Закључили сте да је 20 година након рата БиХ и даље дубоко поидијељена на 

етничким основама и да нема никакву заједничку визију будућности. И још сте 

набројали неколико проблема и препрека у БиХ. Изоставили сте да наведете 

праве разлоге за ту ситуацију и да кажете да је БиХ до сада исцрпила сву своју 

снагу како би постала земља по мјери свих њених грађана. Пропустили сте 

рећи да је сва прича око чланства БиХ у НАТО, њеног еуроатлантског пута 

натегнута и да се БиХ данас гуши у многобројним проблемима, како политичким 

тако и свакодневним проблемима људи. Према вама, један од највећих 

проблема који данас има БиХ је датум када се прославља Дан Републике 

Српске „9. јануар“. Навели сте да је неприхватљиво да Република Српска слави 

свој дан иако је он утемељен на члану 3. Закона РС-а о празницима. 



Пропустили сте рећи да БиХ нема закон о празницима јер није постојао договор 

о форми таквог закона на нивоу БиХ.  

Треба рећи да су данас највећи и главни проблеми БиХ сљедећи: 

- нефункционисање правосудних институција на нивоу државе: Суд БиХ, 

Тужилаштво и Уставни суд. У Суду БиХ има судија који се терете за 

ратне злочине али који доносе пресуде и судске одлуке и ослобађају оне 

за које постоје докази да су починили ратне злочине над Србима. Захтјев 

Републике Српске да треба суспендовати све судије за које постоје 

докази за ратне злочине без дисциплинске процедуре али са 

двострећинском већином у парламенту, за вас извјестиоце је 

неприхватљиво. 

 

Уставни суд БиХ чини 9 судија: 2 Бошњака, 2 Хрвата, 2 Срба и 3 странца. 

Ви сматрате неприхватљивим захтјев Републике Српске да се усвоји 

закон о Уставном суду БиХ који би дефинисао тај суд као судску 

институцију састављену од домаћих судија. Шта рећи на то? 

- Један од најкраћих параграфа у вашем извјештају је посвећен борби 

против тероризма. И ви сте сами рекли да се у неколико претходних 

година десило више изолованих терористичких напада у БиХ: експлозије 

бомби на јавним мјестима, напад на Амбасаду Сједињених Држава и 

други напади. Закључили сте да постоји вехабијска заједница, да је 

остало још око 1500 муџахедина, паравојних бораца поријеклом углавном 

са Блиског истока и сјевера Африке и који су се борили током рата у БиХ. 

Због тих чињеница, сигурност грађана у БиХ је данас велики проблем. То 

је друга препрека развоју БиХ.  

Морам рећи да сте помијешали надлежности разних нивоа власти. На 

примјер: сугеришете да образовање мора бити интегрисано у БиХ а 

игноришете чињеницу да је образовање искључива надлежност ентитета.  

 

Као закључак морам рећи да нисте у праву када оптужујете само један 

дио БиХ за све проблеме. Један дио од три могућа дијела не може ни 

проузроковати ни ријешити проблеме. Али тај дио који ви оптужујете, 

Република Српска и њен предсједник Милорад Додик желе да у БиХ  



ствари иду напријед јер они сматрају да БиХ припада такође и Србима 

као и Бошњацима и Хрватима и осталима.  

Хвала на пажњи." 


